DOI: 10.18572/2071-1166-2021-7-64-75

## Эпоха юридической службы Министерства внутренних дел Российской Федерации под руководством профессора В.В. Черникова

## Авдейко Александр Геннадьевич,

Заслуженный юрист Российской Федерации, начальник Договорно-правового департамента МВД России, генерал-лейтенант полиции 119991, г. Москва, ул. Житная, д. 12a

Статья посвящена роли Заслуженного юриста Российской Федерации, профессора Валерия Васильевича Черникова в становлении и развитии юридической службы МВД России. В ней рассматриваются основные направления развития правовой работы в федеральном органе исполнительной власти в сфере внутренних дел, этапы совершенствования нормотворческой деятельности, организации правового информирования, судебно-исковой и международно-правовой работы, организационные аспекты этой деятельности.

**Ключевые слова:** Валерий Васильевич Черников, юридическая служба МВД России, организация правовой работы, нормотворческая деятельность, мониторинг, правовое информирование, судебно-исковая работа, международно-правовая работа.

## The Epoch of the Legal Service of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation under the Supervision of Professor V.V. Chernikov

## Avdeyko Aleksandr G.

Honored Lawyer of the Russian Federation Head of the Contracts and Law Department of the Ministry of Internal Affairs of Russia Police Lieutenant General

The article is devoted to the role of the honored lawyer of the Russian Federation, professor Chernikov Valery V. in the formation and development of the legal service of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation. The article deals with the main directions of development of legal work in the federal executive internal affairs authority, stages of improving of the rule-making activity, organization of legal informing, litigation and international legal work, organizational aspects of this activity.

**Keywords:** Valery Vasilevich Chernikov, legal service of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation, organization of legal work, rule-making activity, monitoring, legal informing, litigation and international legal work.